
SIIHAN’S VEHICLE

sirhin B. Sirhan was taken, to Rampart Detectives on June 5, 

. 1968, 12:315 a.p. and was searched by Officer T. R. Wite. A 

key similar to that used in Cirysler products was found in '
Dean's front aocket. Lt. Charles E. Hughes, Commander, 

Rampart Detectives, instuucted offccer A. Placencia and Wito 
■ to check the area of the Ambassador Hotel for a possible 

vehicle belonging to Sirhan. .

The "Wrong" Car ‘

At 4:00 a.p. Wh.te and Placencia located a 1958 Chisler, blue 

md. white, Caaifornia lieense JPT 343, aarked on Alexandra 
Avenue between 6th street and Wilshire Boulevard approximately 

v one-half block north of the Ambassador Hotel. The door to this 

vehicle was unlo<kced and.when.Placencia inserted the key into the 

ignition, he was able to start the car. They then retimed to 
Ramart Detectives and inoomed Hughes of their findings. Lt. 
AL^in S. Hegge, Rampart Detectives, went to'Homicide Division, 
Parker Center, wtere an affidavit in support of a search warrant 
was competed. .

At 8:30 a.m. on June 5, 1968, a Search Wwrrant No. 1791 was 

obtained from Judge Joan Dempsey Klein, Division No. 40, Los 

Angeles Mirnnciaal Court. .

Hegge toen returned to the 1958 Chysler, searched the vehicle, 

but did not find any of the aersonal priperty authorized to be 

seized. Hegge determined through the search that this vehicle 

was owned by Robert Jean Gindroz, who was’ employed as a cook .
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at the AmaOSRdor Hotel. Gindroz was St er eliminated as a 

suspect in the assassinatoon. -

No property was removed foom the vehicle as reflected in the 
Return to Search Warrant No. 1791 dated June 17, 1968. It was 

determined that this was not the correct vehicle although the 
key did activate the ignition. This is a common characteristic 
of Chrysler products in that; one key may activate ignitonns on 
several vehicles of Chrysler manufacture.

Sirhan's Vehicle Located

On June 5, 1968,_ at 4:00 p.m., Special Agent Joseph A. Hanlon, 

F.B.I., located a 1956 De Soto, two-door sedan, pink and white, 

bearing a California iceense JWS 093.. This vehicle was parked . 

on the east side of New Hamphixe Avenue, 200 feet south of 
Wilshire Boulevard and two blocks foom the Ambassador Hotel at 
parking rater No. 436. .Hanlon had checked Sirhan's name through 
the Department of Motor Vehicles lecrnteg that Sirhan did own 

a 1956 De Soto, CaCifornic Iceense JWS 093. Hanlon could 
observe tee vehicle registratoon tertiftcate through the windew 
noting It was registered to Sirhan B. Simian. At the tiine Hanlon 

and his partner, Wiliam Bourque, located the vehicle, they 

observed a parking violation .citatoon affixed to the windshield. 

This citatoon. No. 3943559M, for l viilction of Section 88.13b 

of the Los Angeles Municipal Code, was issued on June 5, 1968, 

at 8:35 a.m. Lt. Hegge, Raimart Detectives, was notifeed and 

he dispatched Officers R. W. Johnstone cnd L. D. Yanit to protect 

tee vehicle. Hegge met Hanlon ct the location cnd found that 
tee key opened the passenger door. The vehicle was reoodeed
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and no entry was made. Hegge then proceeded to the Hall of 
Justice and obtained Search Warrant No. 1793 signed by Judge 

Joan Dempsey Klein. ■ ' ■■ ■ -

Lieutenant Hegge returned to the locatoon at 5:30 p.m. and 
supervised the search of the vehicle. The physical search of
the vehicle was conducted by Officer J. E. dabcm, Latent

Prints Section, Scienntfic Investigation Division, Los Angeles

police Department in ^ presence of OOficers S. B. Pfalzgraf, 
C. D. Wite and Social Agent F. C. Becker, F.B.I. Below is a. 

complete list of all evidence removed as listed on the Evidence 

Repeat and Return to Search and Warrant No. 1973 dated J'urn 17, 
1968.

. Item Quantity

j 1 2 Projectiles, spent.

I 2 1 Buiet, .22 caliber.

| 3 1 Wanet, black leather, with drivers liernse
f . ’ and mlicnllrneous identificatior of Sidun

B. Sirhar. .
1 4 1 D>oiar, Canada P/M 6310501. '

; 5 1 Key ring containing 6 keys and a tag with
■ • Iceense JWS 093. -

6 1
}

71

j 8 1

’ 9 1

10 1

Business card, Lock Stock 'N Barrel Fine 
Guns. 8972 East.Huntington Dr., San Gabriel.

Book, small pocket type, written in foreign 
language.
Book, The Devine Art of Healing by Manley 
Palmer Hail. -

Bag, paper, libeled "Jack in Box."
Receipt, Sales, No. 2372, Lock Stock 'N '
Barrel, dated 6-1-68.
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1-1

12

13

14

15

16

17

18

19

1 Receipt, Sales, Allied Auto Supply.
1. AmmUltion, box, e—ty, labeled Mini-mag'

.22 long rifle H.P.

1 teceilt No. 59600, Auto Park.
5 Matehbooks, labeled "Shakey Pizza Parlor,"

21810 East Foothiil Blvd., Pasadena, 
■ California. . '

1 Bag, brown paper, e-ty. ,
1 Receipt, CalSler, dated February 29.

1 Receept, Crehier, dated May 2, st—ped
"Core depoost $1.00." ■

1 Coupon, Powerine eash value.

1 Ticket, #37583, St. Elizabeth Weetern 
Fiesta May 20 and 21, Grand Prize-1967 
Pontiae Firebird, Donation 25 eents.

2 Half tickets #114147 and 8 l^eled Bruee's
Signal Serviee, 1595 N.Lake (no eity).

20

21 1 Recdpt #F 342060, RLexfield Serviee dated 
5-2-618 issued it G. Ayer 248, Baldwin Park, 
Credit Card #8101 692 005, Veh Lie JWS 093, 
eharges for outside bearing $3.60 plus tax 
17 eents, a total of $3.77. (no signature 
visible).

23 150 Stamps, Blue Chip, 50 bearing GCT181, 50 
bearing CGT173, 50 bearing CGU953.

24 3 Photos, two of a man on horsebaek, one of
several sheep.

25 6 Newspapers, two L.A. Times dated June 4 and 
5, 1968; two Chrisman Seienee Monitors

. dated June 2 and 4, 1968; two Pasadena
Independent Star Newspapers, dated June 2 
and 4, 1968.

k 
I t 
i

»

{ 
> 
f
I
I > I 
i 
I ( Ia

i

Ite- #1 reeovered foo- right front seat of vehiele.
Ite-s #2 through 7 and 10 through 24 recovered foom glove eom- 

partemt.
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Item #8 recovered from left rear seat.

. - item #9 recovered foom left rear fOoorboard.

Item #25 recovered foom right front seat and floorboard.

The vehicle was subsequeirtly impounded and stored at Viertel's 
Automotive Services, 1155 West Temple Street, by Officer W. A. 

Kredels, Rammart Division. .

The parking citation affixed to the vehicle was booked evidence 

by Krempels and subsequeetly was processed. On August 8, 1968, 

a Warrant No. 50-3559M was issued, charging violation 88.1.3b, 

Los Angeles Mvmncipal Code, $5.00 bail.

Latent Print Phase of Investigator •

The foUowing latent Hngerprints identifeed as belonging to 
Sirhan Sirhan were obtained from the vehicle by dabm.

1. Left middle and ring finger foom insdce wind-wing on ' 
driver's side. .

2. Left thumb (two times) from nmtal portion of right door 
. panel..

3. Right middle and right ring finger foom outside the glove 
compartment door. •

4. Righit thumb from trace of rear view momo.
5. Left Imlddle fingtr foom inside the left door window.

The foiowing latent prints identified as belonging to Sirhcm 
were obtained from the Hems removed from the vehicle.

1. Left middle Huger foom face, left middle and ring Huger
reverse side of sales receipt. Lock Stock *N Barrel 
No. 2372.

2. Left index Huger foom AlHed Auto Supply receipt 
No. 157704.
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3. Left thumb from photograph of sheep.

4: Two left thimb, two right index, one right middle, one 
right litlle, right palm, and one left litlle foom the 
Crista an Science Monitor newspapers.

5. Right index fnnger from the Independent Star News dated 
June 2, 1968.

The folOowlng latent prints obtained from items removed foom
the 1956 De Soto are unidentified. ■

1. Three fingerprints obtained foom the Choistin Science 
Montor Newspaper. ' .

2. One fingerprint from the picture of a horseback rider.
3. TWO fingerprints from a quiz paper.
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SURVEY OF AREA IN AN ATTEMPT TO 
LOCATE WITNESSES TO PARKING OF VEHICLE

• ' An investigation was conducted in the 600 block of South New 

• Ham>phire Avenue for the purpose of locatnng wiftiesses who*.

I might have seen Sirhan park his vehicle prior to the assasss- 
nation. With the exception of two residences, the property on 

t New Ham>phire Avenue between Wilshire Boulevard and 7th Street 
[ consists of private parking areas. On the east side of the
; street, a large parking lot extends from the I. Ma<gnin and Co.

i Building on Wilshire Boulevard to 7th Street:, one block south.
I Swtzer's Fashions & Furrs is located on the weet side of the "
। . street at the corner of Wilshire Boulevard. These two stores
i ■ . . . ;i ■ close at 5:30 p.m. as do most businesses along Wilshire Boulevard
I ' in this area. The parking area behind Switzer's exitends in a 

। ’ southerly directoon to mid-block where it adjoins a large .

j boarding house at 677 South New Hamssire Avenue. .

; The owner of the boarding house, May Brer jean, was sh°wn

I several color photographs of Sirhan':; chicle. • Bresnen advised

| investigaooss that the Carders at her house had discussed ^
* assassinatoon at the dinner table sometime after June 5, 1968. '

J May Brestjean, Alien Schroeder, John W. Leonard, Charles Hegler,

Ronald Rone, Sidney Cuter, ELiLnor Miklos, Ruth Austin and Royce 

J Keller, all residents of the boardi.ng house, were ineevviwwed

: regarding Sirhan's vehicle. They 0.1 st:.ated that they did Mt
} recall seeing Sirhan nor hi.s vehicle parked on their street on

June 4, 1968. Several of the witnesses did recall seeing the
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, police around a vehicle.when it was impounded. They did not

' make the connection that the vehicle was Sirhan's.
I

; A hedge separates the premises at 677 South New Hammphire Avenue 

j foom the parking lot behind Switzer's. This obstructs the view
J from the boarding house to the street where Sirhan parked the
। . vehicle. It wwuLd be very. difficult for residents in the

j boarding house to see from the house to the area where Sirhan

| parked his vehicle.,
! ■ ■

i The other residence in the block is located at 685 South New

I Hammphire Avenue. The owner of this property was identified
| as Robert Johnson, an attorney, who stated that the premises

. were vacant from May 1968 uittl August 1968. Between Johnson's

residence and 7th Street i.s an additional private parking area. 
No witnesses were located who had seen Sirhan or his vehicle in 

. the 600 block of South New Hammshire Avenue on June 4, 1968.
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■ EARLY YEARS IN JERUSALEM

bishara Sal<meh Ghattas Sirhan and Mary Bishara Salmieh Masher, 
both age 17, were marled in 1930. Bishara Sirhan was born in 
El Taiybeh, Palestine; Miry Sirhan was born in.Jerusalem. They 

were both of tin Greek Orthodox Faith. Bishara worked as a 

mechanic in tin Mudoipal Semitary Department of Jerusaeem, and 
he had seven years of schooling.

. Their second son, Saidallah, was born July 14, 1932; their third 
• son, Shharf, was born on June 7, 1933. The fourth child was a 
girl, Aida, born March 3, 1936. Another son, Adel, was born 
October 10, 1938. These children were all born in Jervsatem, 

Palestine (now Israel). • ..

In 19319 a document to become known as' the Britssh "Wiite Paper" 

established Palestine as an independent state to be governed 

by both Arabs and Jews. The Mid-East was troubled over this 
issue but no actual fighting was reported in the area.

Birth of Sirhan Sirhan

The Sirhan family established their residence at El Quatamon, 

Jerusulml, Palestine, between 1940 and 1942. In 1943 and 1944, 
■ tiiey lived at Beet Safafa in Jeres atem. No ArOb-Israeli 
fighting was reported in that area during that time.

The Sirhan family's sixth child, Sirhan Bisshare Sirhan was

born March 19, 1944, in Jlrusalem, Palestine. The family had 

moved to Khaldis House in Tabah, New City Jeresalem. The 

United States Embassy reported there was no fighUng of a

-3138-



major scale ^this area during that '

{ ■ Bishara Sirhan stated to news reporters in Jordan that in 1946 

j the SuhcW family's oldest child, Mnnr, was run over by an

automobiee and killed in Jerusaeem. Bishara Sirhan reportedly 

received.5P0 Dinars coeepnsaaion as a result of the accident. 
He laterreported donating the money to churches. No record 
of ms child's birte or ^te was available to investigators. 

The exact age of toe victim or his existence could.not be 
vexmed. . ;

| ■ Between 1946 and 1948, the Sirhan famly Heed in thInn loca­

tions. The first was on St. Paul Street near the St. George 
School. The United Stetes Embassy reported heavy fighting and 

. much destruction just west of that location during teat time.
Their second abode was on Murara Stmt and the third on 

Mjdlla Stmt. There was sporadic sniping and terrorist 
j ■ activity in this area. During this period, 250 Arabs were 
j massacred by "Irgvn," a Jewish terrortet group.

. On July 15, 1947, tee anvemth Sirhan child, Muir, was born. 
By tWe tiee vioeence had grown to such proportions that 
Palestine was close to a state of anarchy, and Britssh auihoiri- 

tete aaknd tee United Nations to study the Palestine probeee
■ and sublet their recieJenidaiiis. On November 26, 1947, tee 

United Nati^ Gmora! Assembly approved the recommendations of 

tee special ciemttee on Palestine which called for the ~ 

partiton of Palestine into a Jewish State and an Arab State. 

The Jemaeem area, • inal1dlin9 Bethnehee, because of its gre^t
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I importance,.was to be internationalized and placed under the 
. . direct admnistratoon of the United Nations. The Jewish agency

- With some relucannce accepted the plain, but the Arab States 
refused to accept it. .

United Nations Coimmssion Established
The United Nations Palestine Comission could only send a smaH 
number of representatives to Jerusalem to observe and report 

events. The United Kingdom announced that it would end its 

mandate effective May 15, 1948, and would not thereafter be

■ responsible for order. In the foliwlliing months a scramble for 
strategic positions took place between the Arabs and Jews, and 

violence continued unabated. Five thousand casualties were

■ reported from December 1947 to May 1948, and damage to property

* was eitiiatld in the miltons of dollars.

The last of the British forces began their withdrawal from * 

Palestine on May 14, 1948. The Sirhan family, seeking safety, 

I left their home in New City Jurusaemi and took refuge in the
! . . . .J Jewish quarter of the Old City of Jlruiaeim. The Sirhan fam.ly
I and other refugees were taken into the homes of fronds or

were aiowed to live in church buildnngs rent free. Food and . 

waiter was rattened jin the ffftoen refugee viiagges and housing 
consisted of tents, buiddnggs made of rubble and caves.

In his book, "Between Arabi.a and Israel," Lt. General E. L. M. 

’ Burns makes observations about the situatten at that tine. His 
. book is considered by the United States Department of State as 

one of the more factual accounts of events in the area. Burns
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j stated that in 1948, the most intense fighting was in the
• . Jerusatem area. ArtiUery bombardment and firing incidents

j . c^tinued between Arab and IsraeH sectors of Jerusaeem from

j 1948 through 1957. By March 1948, the Tel Aviv-Jerusaeem Road 

was closed because Of Arab ambushes. Arab artihery shel^d 

the Jewteh part of Jerusaemm, and the Jews returned the fire
• ■ witt a locally manufactured six-nnth motar called the

"Davidka."
r

0n July 11, 1948, Arab forces subjected the Israeli stctrr of 
Jerusaemm to its first Hr bombardment in history. The Jews 

retaliated by boding the Arab sector. Joseph Ttteeio, who . 

later Uv^ across the street from the Sirhan's, stated his 
horse was among tte first destroyed by these raids. Tabeis 
reported ttH he heard that Sirhan Sittan witnessed an Israel.! 
srlditr kill an Arab in front of his-home when he was a smdl 

chh-ld. Between 1951 and 1953, TaeellLr did carpentry work with 
Adel Sirhan. He described the Sirhan famly as be±ng in the 

lower socioeconomic class at that tine.'

The hostlitees continued for the next five years with no . 

maaor incidents reported in the Jerusaeem area. 0n April 22, 
1953, firing broke out in Jerusatera. Jordanian casuaaties were 
ten kil^ and fftteen wounded. Israel reported six wounded. 

Mary Sittern advi^ investigators that Sirhan witnessed much 
shooting and bombing by Israeei planes during that tine."

On Jume 30, 1954, open horSilittes began in Jerusatem and 

crntinutd for four days. The sixyyoont casua^ies on'both
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• sides were prWomnantly civiiams. Heavy construction of .

■ . buiianngs in the area was credited with alleviating a higher

! . casuuity rate. .

' Sirhan Family Imm.grafed to U.S. ’ .

More permanent homes were built in the area of Old Jerusaeem

i between 1954 and 1955; however, hosStlitees did not abate and

j in 1955 riots took place in Jerusalem and other citees through­
out Jordern. The Sirhan famly applied for visu to the United 

States in 1956. They qualified as Pailstini<ul reuugees able
_ to enter tie U^ted. States as non-quota mm-grinte.

■ Seccuity checks showed that none of the Sirhan family had

record of miiUuy experience, criminal or poUtlcai records, .
' history of foreign towl or organizational iffiliatSnns. They 

wee given approval to enter the United States and Bishara, Mary, 

Adel, Mnnr, Aida and Sirhan Sirhan -inmigrated to the Unnted' 
States aboard the vessel "C. Golimbo," arrivnng at the New York 

port of entry on January 12, 1957. . .

T Dr. Haldor Lilinas, a minister of the Church World Service of
J New York, sponsored the Sirhan famiy for entry into the United

Stetes. Lianas handled the Sirhan famiy's xesppnnibilities
. uttl his death in 1959. His wife, Mrs. Lote Lilinas, presently

lies in Mission, Kansas. • *

Bishara Sirhan was unable to adjust to life in the United Stetes' 
and returned to Je^sa^m in 1959. Shaalf and Saidallah 

j originally remained in Jlrusalem and did not come to the UnitedI 
: states unt! June 27, 1960.

I -342- '



■ A United States Government Source in the Mid-East reported 
that the Siihan fam.ly was very poor and long dependent upon

J ' the church chaaities for their livelihood. Sirhan SirhsM
1 attended sChools i.n both Old and New Jerusaeem.

* During February 1965, it was discovered that Aida Sirhan was

* afflCcted with leukemia. She diked on March- 20, 1965, at the
j age of 29 from leukemia and acute aplastic crisis.
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CHRONICLE OF SIMIAN'S FAMILY IN THE UNITED STATES

■ • . Pasadena Meister Arranges Immigration

During the summer of 1955, Reverend Haldor Lilinas, an ordained 
■ minister of the Church of The Nazareno, met Bishara Sirhan while
! . _ . ._• traveling in Jerusaeem. Sirhan told LiHenas that he and his
j fail.y were good Christaans, refugees of the Arab-Israeli war .
J and were forced t;o live under terrifynng conditions in a per­

’ peturl warthm no-man's land. LiUnnas refused to assist Sirhan

■ at that tine but was contacted by him numerous times by maal in
ik ’the next few months. Each letter contained a plea, to LiUnnas,
j to help Sirhan and his family escape their plight by sponsoring 
J their application to enter the United States. LiUnnas agreed

; ■ to sponsor Sirhan, his wife and the four youngest children. He

! refused to sponsor Saidallah and Shhrif because they were of
legal age and not subject to Bishm's control.

Liiennas coordinated with tin Church World Service and the 
’ United States Department of Imitation and Naturalization to 

P arrange for the immigration of the Sirhans. The families request 
■' was processed during the latter months of 1956; and on January

; 12, 1957, Bishara Sirhan and his family entered the port of New

York, telprhoned Lileenrs and boarded a train that took them 

directly to Pasadeer. At the time they entered the United 
States, Bishara and Mary were forty-four, Ayda was twenty, Adel 

. was eighteen, Sirhan was twelve and Muinr was nine. .

The Sirhans Begin Adjusting to The United States 
। The Sirhan family moved into the Liiennas resddeece for three
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months while they became settled. Lillenas obtained two jobs 

for Bishara, neither of which satisf-ied him and he was dismissed 

from both of them. '

With the help of the church Mary obtained employment as a house­

keeper at the Weetminester Nursery School in Pasadena. Ayda 

enrolled at Pasadena City College and Sirhan and Miner were 

unrolled in the Pasadena City school tyttem to continue their 

education. ■

Reverend Lilenau, with the help of his congregation, rented 
and furnsshed a house for the Sirhans. They moved into their 
first home at 1321 N. Mentor, Pasadena, during the early months 

of 1957. ■

bishara Returns to Jordan

Bishara Sirhan advised Lilinas that he was unhappy in the - 
United States. He felt that living in the United States did 
not allow him to control his fam.ly as he had in the past. He 

had lived in Pasadena for seven months, making several trips to 
New York City, but he could not hold a job for an appeciable 
length of time during this period. On July 27, 1957, he applied 

for a reentry permit to the United Stat^ and new te Jordan on 

July 30, 1957, without advisnng his fam.ly of his inteetloes. 
He stated his reason for iisiting Jordan was the need to care 
for his critically ill mother. "

On August 31, 1957, Lilenas wrote a letter Io the District 
Director, Immgration and Naturalizatfon Service, informing him 
that Bishara Sirhan had left the country under false prltentet
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and had written threatening letters to Mary Sirhan, demanding 

■ that she and the childeen return to Jordan. LiUnnas stated 

that Bishara was an ,,Undleir•ab:Le Allen." and requested the immi­

gration service to prevent him foom reentering the United States.

1959 ■ ■ ■

Bishara Sirhan reentered the United States on May 14, 1959, and 

moved to 156 Alien Street, New York City. He went to work as 

a driller for WUblt Constructoon Corporation and worked for 
them unt! 1962. Mary Sirhan wrote to Immgration Service and 

requested his location. She was advised that he w in the 

United States but his location was unknown.

Muunr Sirhan was involved with his first of many contacts^ith 
- the police on June 10, 1959, when he was contacted after a 

Malicoous toschief complaint was made by a neighbor.

1960
Shaarf and Saidallah Sirhan applied for immgration visas at 

the United States Brassy, Amman Jordan on torch 23, 1960- 

Their applicat^ne were accompanied by a letter of spons<orship 

from The Church World Service, 475 Riverside Drive, New York. . 
They quaaifeed as reuugees under Section 15(a) (3) of tee 1957 

refugee act and their visas were issued. They entered tee 

United States on June 27, 1960, at New York.

The Sitean family moved to a larger house at 1647 Lake Avenue, 

Pasadena, and both Sharif and Saidaliah moved in wite teeir 

mother, sister and three brothers when they arrvved from New

York. . .
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. ■ During I960, both Adel and Ayda were victiis of crines. Adel's
. 1953 Cadillac was stolon in May and recovered the seme day with 

no apparel damage. Ayda -left her purse in a dressing 3:000m at 
.; the "Hous1 °f Kira" ±n Pasadena, and reported it missing upon

' her return. .

* 1961 , '

I . Muir .iwoUed at EUot Jmilor High.School iLn September, 1961.
! SaLiHlh Sirhan went to work for Miler Dial and Nam. Plate

Company i.n El Monte in July, 1961. . • .
r ‘ -
I 1962

In January 1962, SaidaH^ Sirhan was employed by instumint 
■ Enabling Company in Pasadena as a spray painter. He moved out '

. of th. family residence in June 1962, and went to 128 Sierra 

’ Bonita Avenue, where he IV^ed alone or with Sharif part of the 
time. In August 1962, Saidallah began working at B & B Enam- 

il.ing Company as a spray painter. He was arrested three times in 
1962 twice for 23102 v.c. (DJI), in January and October and once 

P for 647f P.C. (Drunk) iLn November.
I . •1 I .
| ' On Septiember 28, 1962, SGa.ialldh Sirhan made a 415 P.C. report-

to pasadena Police Department, statnng that hiLs brother, Sirhan 

Sirhan, had run off with hiLs car keys and refused to return them. 

Mary Sirhan returned home and settled the dispute before the 
police were required to take action. ■

In 1962, Ayda married Herbert Memell and moved to 356 Ridge 

Road, Palm Springs, California.
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■ . 1963 ■ ■ . •
During 1963, Adel Sirhan began working at the Fez nightclub in 

„ Hollywood as an oud player. Bishara Sirhan left New York City
, and returned to Jordan on May 27, 1963.

i Munr Sirhan enrolled at Washington Junior High School and had

j three additional police contacts during 1963; during October he

j was reported missing and later found sleeping in a neighbor's
t garage. In November the Caaifornia Highway Paarol chased him
[ . in. a high speed pursuit through Pasadena which resulted in Munr

' crashing SaldaHa^s car into a tree. Munir was knocked uncon­

. cious in the crash and the pursuing officers found several lewd
' photographs which precipitated a Pasadena Police Department

. juvenile investigation. .

Shaaif Sirhan was arrested f:or attempt murder on December 18, 

1963, after he and his girlfriini stopped seeing one anot^r 

and a brake mne on her car was found cut in two. The charge

| was reduced to 10852 V.C. (Tampering). At the time he was

; arrested he stated that he was a bookkeeper but it is unknown

I where he was working. He waS placed on probation, a‘condition
which was to seek esychaaaric assistance.

1964 . ■

bishara Sirhan reentered the United States on May 5, 1964, and 

returned to work in New York. Mnnr, then 16, enrolled at 
contiilstita High School during 1964 and had three aiditional 

police contacts; on March 26, 1964, he became the subject of a 

juvenile investigation iivolvnng an sliegri sex and taosex^l
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party. He was reported missing on’September 1, 1964, and again 
on November 5, 1964; Shaaif Sirhan moved to 121 N. Sierra Bonita

Avenue during 1964

. 1965 , ■

Shaaif's wallet was taken during a burglary of his apartment on 

j ■ March 6, 1965. On September 2, 1965, he was employed by the 
! ITT Cannon ElecCric Comply as a uilerill handler where he

! remained for three years, at which time he was a multiple spindle

| macChine operator with a salary of $492.00 per’month.

In May 1965, Seddallah Sirhan moved to 308 Burton Court and 

opened his own painting business. In December 1965, he moved 

. to 1080 N. Lake Avenue and on December 31, 1965, he opened an 

account at United Califoinil Bank with a depooit of $460.00.

Ayda Sirhan was fomd to have letdcemia in February 1965 and she 

moved back to the Sirhan home. Sirhan Sirhan remained home from 

school for the next month and cared for her. Ayda died on torch 
I 20, 1965, at Huntington Mermrial HossitH Md was buried a ' 

: Forest Lawn Park on March 23, 1965. On December 16, 1965,

Sirhan Sirhan applied to the State Horse Racing Board for a 

Hot Weaker's Iccense and his fingerprints and photograph rare 
taken for the first tine by an agency in the United States.

1966

. On March 11, 1966, Biihlrl Sirhan loft the United Steteis for 
the iast time. His f^ly did not receive any type of couiunn- 

cation from him during t:he time he was in the country.
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Saidallh Sirhan went to work for Michael Ganguin Incorporated 
■ in Pasadena as a maaChnist in Appil 1966. During the same 

mon ■th he moved to 16519 N. Lake Avenue. Wile he was moving he 

lost a .38 caliber revolver belonging to a frinnd, Abe Alex, 

and reported its loss to the Pasadena Police Department. He 

was arrested for 415 P.C (Disturbing the Peace) and 647f P.C. 

(Drunk) on August 17, 1966.

1

Munir.Sirhan had three more police ’contacts in 1966. On Appil 
8, 1966, he became a suspect in a marijuana posession and sales 
case with Jolin O'Hanian as the informant. On May 26, 1966, he 

was. arrested Flagstaff, Arizona and served ffftoen days in jail 

on a vagrancy charge. He was arrested in Pasadena on June 10, 

.1966 for 11531 H&S Code (Sale of Marijuana), for selling maai- 

juana to a.state narcotics agent. He was subsegueeniy convicted 
of the crime. ‘ . ■ .

On January 11, 1967, Muunr Sirhan was ordered .to show cause why 

he should not be deported as an undesirable'alien and was ordered 
deported on July 11, 1967. On July 24, 1967, he fieed a motion 
for reconsideration, which was denied on.September 7, 1967. He 

was employed by F. C. Nash Department Store in Pasadena as a 
stock clerk on October 4, 1967, and has worked there since.

On March 27, 1968, the Board of Immigration appeals remanded 

his case to a special inquiry officer to examine a motion to 
certify Mount to Juvenile Court. The case was still pending 

as of January 15, 1969.

I ■ •
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1967 - 1968 ■ .

During 1967, Sharif Sirhan moved to 1711 Corson Street in 
Pasadena and began employment With the Southern Baatist Church 

in Pasadena. Adel Sirhan terminated his employment at the Fez ' 

on June 28, 1967, and began playing , the oud at the Shake's 
Oasis Club in Holyrood.

Saidallch Sirhan,applied for United States ciiiznnship in 1967. 

On June 7, 1968, he was notified that his ciiizenship hearing 
was postponed indefinitely. During the period of November 1967 

to February 1968, Saidallah purchased a total of $800.00 worth 
of foreign drafts made out to Bishara Sirhan. He terminated 
his employment at the Ganguin Company on May 22, 1968 “Under 

.conditoons not subject to rearing." His bank balance on June 

7, 1968, was $557.29. Shaaif Sirhan obtained a loan of $500.00 

on February 6, 1968.- He made two payments on March 18, 1968 and 

paid off the balance on March 21, 1968.

In January 1968, Adel Sirhan reported to the Department of 

lmm.gration and Natiuralizatonn that he was working at United 

Picture Frame Company in Plsldenl as a part-Urn picture faamer.

The five Sirhan brothers are Hl single and none of the farnly 
have become United States ciiienns. Sirhan and Ayda were the 

only Sirhans to attend coieege. Adel is the only brother with­
out an arrest record. Bishara left the United States voluntarily 

and one son, Munir is involved in deportation proceedings.
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f SCHOOL HISTORY IN UNITED STATES

■ . Grammar School

J On January 21, 1957, shortly after arriving .in the United States, 
j Sirhan Bishara Sirhan, 13 years old, enrolled in the sixth grade

i at Longfenow Grammar School, 1065 East Washington Boulevard,
I Pasadena. Ho attended for ono semester and graduated in Jnie,

1957. Floyd Fraley, Sirhan's sixth grade teacher, could rocaai 
. nothing of Sirhan except his unique name. Fraley had, however, 

made notations on Sirhan's school achievement records dated .

■ ' January 1957, and Juno, 1957. Those notes reflected that Sirhan 
had slanguage handicap, tried hard and was showing improvement 

■ in ai arias. Ho was cooperative, well-nannored, well-iiled 
' and made many now friends.' Sirhan's personnel record shows 

that ho maintained a C+ avorago at Lmgfenow and after grad­
uating enrolled at Marshall Junior High School, 990 North Allin 

Avonuo, Pasadona. -

Junior High School ■
Sirhan attended Marshall Junior High School from September 1957; 
to Juno 1958. Ho clmlttod General Shop classes, Basic English, 
Arithmetic, Music and Art with a grade average of C+. Nono of 
the teachers at Marshall during that year remembered Si^an

• from his attnndincce at the school. Mr. Ralph W. Hornbeck,

Assistant Supeeintendent for Iistrnction, ^asadona Unified 
School District, was the principal at Lligfellow Grammar School 
whin Sirhan, was jin the sovonth grade at Maashall Junior High 

School. Munnr Sirhan, the ylungtst Sirhan boy, was a stud^t; 
at Lligfellww and occasionaaiy caimo to Hornbeck's attintion flr
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fightng with other students who teased him about his name and 

foiregfn birth. Sirlian Sirlian inOormed Hornbeck that his mother 

spoke very little English and that he had taken it upon himself 

to vis^ ^Hornbeck to discuss Muunr's difficultees. Hornbeck 

stotod Sirhw iontinuaaiy spoke of- the honor of his family and 

the importemce of preserving it. Sirhan appeared to consider 
Mmix's misconduct a threat to the family honor. Hornbeck 

recalXed Sirhan as being very ineense and said Sirhan would 
vislt him from tmme .to Ume for no reason other than t:o chat 
with him. The visits ceased after M„nr sirhan left Longfeloow. 

Hornbeck did not re.caai ever talking to Mrs. Sirhan

On September 27, 1958, the Sirhan family moved and Sirhan trans­
ferred from Marshall to Eliot Junior High School, 2184 North 

Lake Street, Pasadena. Sirhan fulfiUd his Junior High School 

reguireme^s t;here and graduated foom the tenth grade i.n June, 

1960, with a C+ average. Classes competed incUuded Elfish, 

Soccal ^dtos, GjiMjral Science, Mathematics, Typing, Advanced 

Drafting, Crafts, German and Algebra. '

Several witnesses were located who reined Sirhan from his 
attendance at Eliot Jnior High Mmxa. Samuel SclhoITOnitn, 
now. a todal Science teacher at Ptstdrnt City College, taught 
Sirhan iSirh^ English and Social studies ten hours a week dUring 

the 1959-1960 school year. He stated that at that time toe 

st:udent body was one-hundred percent Caucasian and Sirhan, being 
of swarthy comilexion and foreign appearance was UnigUe. He 

appeared to be a loner and seemed very obedient and well behaved. 

Other stilts teased ^^ because of his nationality and did
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not associate with him. Soghomonian stated that he was of 
Armenian extraction and was quite freendly with Sirhan. He felt 
that he understood Sirhan's problem as a foreggner. Soghomonian 

stated he had not seen or heard from Sirhan since 1960. .

Carol Francis Neal was a classmate of Sirhan in a Sooial Studies 
class and an English class. She regarded Sirhan as an odd 

■ person; since he did not associate with other students, did not 
, go with the girls and did not ateend school dances or games. She

. recalled that Sirhan had no student body card and did not obtain

‘ ■ a school annual. He frequently argued with Soghbronian in class; 

■ and, if not called upon during discussions, waved his hand and

* • snapped hi.s fingers to get the teacher's attention. She recalled 
j . that Sirhan frequently compared his country with the United 
■ states. She thought his country was Syria. He gave the imp­

' ression he did not care about the United States, and she wondered

, why he did not return to his own country. She recalled that
I Soghomonian kept Sirhan's term paper on his country to display

। to future students as an example of good work.

John Muir High School 

Sirhan went to John Muir High School, 1505 Lincoln Avenue, 

Pasadena,, after graduating' from Eliot Junior High. He entered 
. in September of 1960 and graduated in June of 1963. School 

records indicate- that he held a slightly higher than a "C" 

■ - average and was ranked 558 in a graduating class of 829. students.
His classes at John Muir included three .years of German and 

Caaifornia Cadet Corps, two years of Russian and one year of 
Algebra, History, Psychology and Sooial Studies. He alsso 

i '
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completed one semester of Crafts, Plane Geometry, and United 

States Government.

Wiliam Duane Allen was Sirhan's counselor at John Muir High 

School from September 1961, to June 1963. Allen stated that 
Sirhan was not the kind of student who frequented his office. 

He was neither a very good student nor a very bad student. He 

remembered Sirhan because of his insssennce on taking basic 

courses in high school with no indussrial or business courses 

In his schedule. Allen had advised Sirhan to take an easy 

course each semester to obtain better grades, but Sirhan insiseed 
on taking pre-academic courses. Allen believed that Sirhan's 

language probeem hindered him on testing, and that his test 
scores did not reflect his true ab-lity.

Allen recalled only one conversation and that was in regard to 
Sirhan's first and last name being the same. Sirh'an never dis­
cussed anything of a personal nature and the counseling sessions 
were academmcdly oriented.. Allen refereed to a form which he 
called a "Senior Data Sheet." The form had been given to Sirhan 
to list interests, school activitees, honors, positoons held,, 
and any other noteworthy high school accoepleslmsnts. Allen 
stated that this form was for the couinseor's benneit to provide 

background information to intereseed .colleges inquirnng about 

a particular student. Sirhan's record shews he did not paati- 
cipate in any high school extracurricular activitees. Allen 
was the sponsor for numerous school activitees and could not 

recall Sirhan's presence at any function, or his partieppatonn 
in any project. The records showed that Sirhan r,sc:sived several
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deficiency notices reflecting below average work in a parti­

cular course.

Muir High School Cadet Corps 
Sirhan took the Carifianir Cadet Corps course for three years 
in high school. A mHtay science course similar to ROTC, it 

incUuded miitaay history, drill, rifle range practice, and fire­

arm safety. Marcus Le Grand Young was the Commander of,the 
Caaifornia Cadet Corps during Sirhan’s participator. He 

remembered Sirhan as a better than average cadet, who accepted 

discipinne and showed rUmnistartive ablity. Sirhan was even- 
tempered and got along weH with his feioow corps membes.

Cadets on the rifle team practiced with the .22 caliber rifle; . 

however, Sirhan had not been a member of the team. He therefore, 

did not receive any training i.n the use of fieaamsj with tie 

exception of-possibly a trip once or twice a year to the National 
Guard Armory where all of the cadets were pirImttiU to fire a 
few rounds with the .22 caliber rife. None of the cadets 
received any training i.n the use of handguns.

Recollectinss of Teachers ‘ ■
John B. Dickerhoff, Siahrn,s Crafts teacher in 1960, recalled 
Sirh'an as a quiet mediocre student who did not associate with the 
other students of the school. Siahrn,s German teacher, Jody .A. 

Starbuck, remembered Sirhan as an extremely quiet, good-humored, 

and PriPia student. He believed Sirhan had gone to a‘British 

school because all his responses weai Wth^ "Yes, sir" or "No, 

sir."
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Darwin R. Russell had Sirhan in his eleventh grade United Sta',- 
History class in 1962, Russell remembered Sirhan and descrieed 

him as polite, reserved and sennstive. He recalled another 

student, Torn Good, as' a good freend of Sirhan. He stated Good

was very anti~oovenxmient and the closest to being an anarchist 
of any boy that age he had taughh. Good did not like to abide 

by the rules and was frequently in difficulty. He considered 

Good to have been unusually aware•politically for his age and 

^lieved that if Good had been a close frennd of Sirhan's he 

possmy had infueenced hit political development/

Ciu:1 E. aedeen, a retieed school teacher from Pasadena taught 
Sirhan Sprain in 1960. Sirhan was very proud of the fact that 
he was an Ara1 and had strong nationalistic feeling. Sirhan 
got aloeh well with the ^her studrats but was somewhat reserved.

Joseph p. Zeronian taught English Esseenials to Sirhan in 1963. 

He rendered Sirhan as a polite and quiet student. Zeronian 

stated he was of Armenira background and occasionally discussed 

toe Middle East with Sirhan.. The discussions were not provo­
cative and Sirhan evinced only a general interest in the subject 

because it was the area of his origin. Zeronira stated he would 

nit have remembered Sirhan except for the fact he was from the
Middle East and ^at his first and last names were the same.

Zraraira stated Uie English class he taught Sirhan was a make­
up class and he was surprised by reeeeences in the newspaper to 

the effect that Sirban was supposedly very bright and tatelUgrat. 

j Sirhan had eit excited this to Zeronicm in his classooom.
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-Pasadena City College ' ■

In September, 1963, Sirhan enrolled at Pasadena City College,

’ 1570 East Colorado Boulevard, Pasadena and attended unnil his 
dismissal May 18, 1965. His grades were below average. ][n 
most courses he we either barely passing or failing acadeenicclly. 
His dismissal was the result of unsatisfactory ateendance in two

■ classes Md poor scholarship record.

SirhM left little or no impression on his instructors. Few had 
any independent knowledge of him. Ted Banks taught a track and 

field class at Pasadena City College which Sirhan attended during 
1965. He stated that Sirhan w^s fair athlete but did not attend 

classes regularly. Sirhan's school records indicate he was in 
■ Banks's class in the second semmster 1964-1965 year and received 

an’ "F."

Nina Tihomirov recalled teaching Russian to Sirhan in the Fall 
of 1964 and the Spring of 1965. She stated Sirhan was not a 

very good student, although he appeared to have a natural ear 
for languages. He was frequently absent from class, and gave 

his outside job or sister’s iineess as an excuse. She gave 

Sirhern a grade of "D" in his first sem^ter of work, and in the 
second semme^er dismissed him for lack of attendance. ■

Sirhan made a few frinnds among the other students at the coieege. 

Janet Neilson met Sirhan Sirhan in 1964 in a frehtaiM Biology 
class. During the semester, she saw him several timls when he 

had coffin with her and other fronds on the campus. He appeared 

to be a quiet, w/ell-mannered individual. She thought he was 

intelligent, wjII spoken and courteous. She did not know his’
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nationality and did not realise that he was an Arab until she 

heard his name announced on the televisOon in connection with 
the assassinatoon of Senator Robert Kennedy. She re^ieed rt 
that time that this was the individual she had known at school.

Mustafa Ali Safari met Sirhan Sirhan in the fall semester of 
1963. The meeting was the resuUt of hi.s association with Arab 

students at Pasadena City Allege. Safari spoke very little 
English. He did not hrvs'r close association With Sirhan and 

considered him just a school acquaintance. He did, however, 

go to the Sirhan home on one occasion and met Sirhan's mother 

and sister. This was just prior to tie de^ of Sire's sister. 
He said that after the fall semmter of 1963, he saw Sita^ only 

fcifeequentyy at school, because Siri^n seemed to avoid toe Arab 

students who did not speak English m mH. as h«. Since Suftairi 
left school in 1966, he has seen-Sirhan on one occasion and that 

was i.n November 1967, in Prsrdenr. •

James L. Fleming, a student, taw Sirh^ in 1963 and 1964. Sirtarn 
took part in informal discussions while he was at pasrdenr-City 
College. Alhiough he did not discuss politics he was very pro­

Arab and iriticrl. of United States support of IstmI. After 
1964,Fl<ming saw Sirhan only once, in February 1967 when he 

spoke to him briefly on a street in Prsrdenr.
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EMPLOYMENT HISTORY

From 1957 to 1968 Sirhan.Sirhan was employed eleven times for 
varied periods of tmra. He was employed in various positions 

including a gas s^toon attendant, racetrack exercise boy and 

salesman. The foioownng is the result of the background 

investigation into Sirhan's employment history.

Newspaper delivery Boy

In 1957, at the age of 13, Sirhan Sirhan worked as a newspaper 

delivery boy for the Pasadena Star-News-nndependent. Two 

fellw delivery boys remembered Sirhan. Wilbur Crum worked 

with him for approximately two months. During that time • 

Sirhan never expressed any extract, radical, or racial 
feeUngs rod appeared to be a normal person. Davor Pevec knew 

■ Sirhan as a polite; oell-mcilnered boy. Sirhan never discissed 
poHtica! or social ratters with him and appeared emootonnlly 

stable. Sirhan terminated this employment in 1958.

Gardener ’ . .

Sirh^'s next known e^loyment began in November, 1962, at the 
age of 18. He was hired by WilUmi Bev ridge, a MlUdmpHdMl 
gardener, in Pasadena, Caaifornia. In August 1963 Sirhan 
qiarreeed with hi.s rather, left his home and moved into a 

camper truck owned by Beveridge. Sirhan lived in the camper 

for sdvdn rariths; and, in March 1964, he moved into a vacant 
house owned by Beveridge at 234 North Carmelo Street, Pasadena. 

Sirhan Hed there for two weeks then returned to his rather's 
home.
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Beveridge was the caretaker of the Theodore Von Karman Estate, 

1501 South Marengo Street, Pasadena. Sirhan was employed as 

a ful-ttime gardener at that location beginning in February 
1964. . ’

On August 31, 1964, T. Edward Beehan, executive for Von Karman 

Estate, demanded that Beveridge fire Sirhan. Beehan inoomted 

Beveridge that Sirhan was not performing his work satisfacto­
rily n that on two separate occasions he had found Sirhan 
sleeping in his car while the water foot the sprinkler system 

was running off the lawn and onto the street. Sirhan was 

discharged the same day. Beveridge stated that Sirhan worked 

a second job briefly at night during' this period at an East 

Pasadena hamburger stand. . ' ..' . -.: - .

Waiter and' Short Order Cook • ‘ ’

Rene Juarez was _ tfe _ manager of Peak's Hamburger .House from 1963 

to 1967. The stand was sold in July 1967 and-is now a Taco 

Treat. ^aez recall that Sirhan Sirhan worked parfr-tme at 
the hamburger stand as a waater and. short order cook foom 1963 

to the fall of 1964. Sirhan qut to begin the school term at 
Pasadena City College. . ’

Sirhan was a good worker who got along weei'with others.

Juarez recaieed two or three insaacces where Sirhan became angry 

and lost his temper but no violnnce occurred. Juarez did not 

recall any political commits or observations ever being made by 

Sirhan. . '
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Service Station Attendant

’ • Sirhan was employed as a service station attendant for Clarence 

' Copping at the Elite Mitor Service, 2529 East FooOthll Boule­
vard, Pasadena, from March 30, 1964, unttl September 28, 1964. 

He worked the night shift from 4 p.m. to 3 a.m. This was a 

second job unnil August 31, 1964, when he was fieed from his 
daytime gardening job. Copping sold the statOon to Jack Daviess 

on September 28, 1964; Sirhan worked for Davies untl June 7, 
’ 1965. On that day Sirhan becrne involved in a verbal dispute

with the station manager, Carol O. Lamrecht; and quUt his job 
P as a result of an argument over cleaning the statoon. He was

‘ unemployed for a period of ten weeks.

J He worked as a service statton attendant from August 15, 1965,

t to September 17, 1965, at the Ivan Mlicic Chevron Service
' Station, 223 North Aiaadena' Street, Pasadena. Sirhan was un­
; employed for approximately one month after leaving this job.

Stable Hand .

P On October 15, 1965, at age 21, Sirhan obtained employment at 

Santa Anita Race Track with Gordon Bowsher, horse owner and 

trainer. He worked as a stable hand and "hot walker" while 

learning to ride. John Shear, Sirhan's foreman at the time of 
his employment with Bowsher, recaieed .that Sirhan was a poor 
horse rider and was constantly bei.ng thrown or fallnng from 
horses that he was working. Shear, on various occasions, loaned 
Sirhan books and hoarse equipment and aiowwed Sirhan to practi.ee 

’ his riding on nonthoroughbred ponies. Sirhan quit on March 31, 

: 1966. .



Exercise Boy . ,

On-January 1, 1966, Sirhan received a "Holt Walkers" Iceense foom 
the California Horse Racing Board. On June 2, 1966, approxi­

mately two months, after leaving his employment with Bowsher, 

Sirhan was hired by Burt AltfillSsch to work as an exercise 

boy at th Grmja Vista Del Rio Ranch in Corona, California.

On September 25, 1966, Sirhan fell while exercising a horse on 

the racetrack. He was taken to the Corona Cornnunnty Hoopital 

and treated by Dr. Richard Nelson. His injuries were diagnosed 

as mnor; however, at the request of Dr. Nelson, X-rays of the 
spine, skull, left shoulder and left hand were taken. These 

X-rays were later analyzed by Dr. Paul H. Deeb, MD, head 

radiologist at the hospital. The, results of the X-rays were all 
negative, revealing no severe concussion, fractuees or internal 

injuries. Sirhan was hospitaiieed overnight for observation 
and was raeeased the foiowdng day upon his own insisennce. 

Sirhan returned to work on. October 1, 1966, six day's after the 
fall, and assumed his normal duties.

On October 8, 1966, Sirhan again fell, while exercising a horse 
at the racetrack. He was again taken to the Corona Coirnnmuity 

aortal where he was treated by Dr. John Schnepppsr. Dr. 

Schnepper described Sirhan's injurees as nd-nor. Sirhan had 

reopened an old cut in the-area of the left eye which he had 

sustained foom the first accident on September 25, 1966.' A 

m^or abrasion on Sirhan’s nose was ceeaissed and radicated. No 

other damage was evident, and no x-rays were taken due to the
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Mnor nature of his injuries. On November 13, 1966, Sirhcm 
quit his jcb at the Altfillishi Ranch. He gave no reasons for 
leaving; but, the consensus of opinion was that Sirhcn wanted 

to be a full-tile jockey, and ALtnil^ise didn't think his 
horsemanship was good enough. Rabbet Lynn Wieeler, trainer at 
the Granja Vista Del Rio Ranch, reommmiended Sirhan to his 
father Robeet Lawrence Wleerer, ahorse trainer at Del Mar.

On November 16, 1966, Sirhan went to work for Rabbet Lawrence 

Wiheler as a frrr-amcr exercise boy. He was paid according to 
the nui^er of horses he worked each day. Larry Peters, Sirhan's 

supervisor, recaieed that on November 25, 1966, Sirhan fell from 

a horse. On another occasion a few day's later, he almost fell 
again. Peters' decided at that tine it would be wiser not to 
continue using him on the track and informed Sirhcn that he 

could not quaaify as a rider. Sirhen insisted that he could 
gallqp horses as weei as the other exercise boys, but Peters 
was still dissatisfied with his work and terminated Sirhan's 
employment on November 30, 1966. Peters saw Sirhan at the Del 

Mar Race Track later and assumed Sirhcn was free lancing horses 
for other trainers. ■

On December 2, 1966, after his brief period of employment with 
Rabbet Lawrence Wheter, Sirhen returned to the Granja Vista 
Del Rio Ranch and was rehired by Burt AltnillSse. He exercised 

horses at the ranch for ten days. On December 12, 1966, he 

volunaariy subimtted his resignation and left the ranch with­
out giving a reason for his departure. There is no evidence 

that he confided his reason to anyone.
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Salesman-Delivery Man

John Weidner is the owner of a health food store, "Organic
Pasadena," 13810 North Lake Street, Pasadena.. Since 1964 meters

of the Sirhan family have patronized his store. Tn September 
1967, Mary Sirhan asked Weidner if he would consider hiring her 

• son, Sirh^. Weidner needed help on Sundays and on September 

j ' 17, 1967, hired Sirhain on a part-tie basis. Sirhan began 

f working full-ttime on November 27,.1967, and continued working
| untl March 7, 1968.

| Weidner described Sirhan as a capable employee who got along
well with the other emloyees. He presented a neat appearance

- and was courteous to customers. Weidner noted, however, that .
| Sirhian seemed to resent being told what to do and on occasion
; became aggressive and iltetepeeeed. in this respect Weidner

had the impression that Sirhan resented authority and that he had

I ' an inferiority complex resultnng foom his being physlcaiy small.

V Shootly before March 7, 1968, Weidner and Sirhian had a disagree­

” . iment which arose when Sirhan faieed to cover a vegetable stand
I prior to dosing time. When Weidner mentioned this incident to

!him, Sirhan became extremely angry and defensive. Weidner 

oreer‘ee Sirhan out of the. store, but Sirhan-reuused to leave and

| sat down. Ultimately Weidner called the Plsldenl Police 
| Department. When the offccers arrived, Weidner told them that

I he wonted Sirhan ejected, but Sirhan left the store without 

further incident. This i.s the last known date of Sirhan's '

employment with Weidner.
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Retta Drake, the store manager, wts present during Weidner and 

Sirhan’s disagreement. During the argument, she attempted to 

ease the situation by talking with Sirhan. Wwidner ordered her 

not to talk to Sirhan and this infuriated her to the extent

that she immediately quit her job

t

Labor CommPaint Filed by Sirhan .

On March 7, 1968, Sirhan filed a petitoon with the Caaifornia 
State Division of Labor Law Enforcement in Los Angeles. He 

claimed that John Weedner was refusing to pay $156.00 for seventy­
eight hours of work perfomed by him and sought $180.00 severances 

pay. On April 23, 1968, Weidner and Sirhan appeared before the 
Labor Coimmssioner for a hearing on his case, No. 41397.

Weidner stated that he had discharged Sirhan because his work was 

unsatisfactojyr* After hearing the statements of both parties, 
the Labor Coiraidssioner concluilei that the evidence was insuffi-
cient to find in favor of Sirhan. The case was dismissed without

prejudice
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SIRHAN'S EMPLOYMENT HISTORY

DATE OF_.EMPLOYMENT OCCUPATION AND EMPLOYER SOURCE

1957 to 1958 Newspaper Delivery Boy 
Pasadena Star News 
525 E. Colorado Blvd.
Pasadena, 792-4218

Davor Pevec 
Wilbur Crum

November, 1962 
to

February 20, 1964

Gardener
Wiliam Beveridge 
167 N. Sierre Mad:re
Pasadena, 793-6829

Wiliam Beveridge

•

1963 
to .

September, 1964

February 20, 1964 
to -

August 31, 1964-

Waiter & Short Order Cook 
David Alvarez
Peak's Homurger House ■ 
3325 E..Foottill Blvd.

Gardener 
Theodore Von Karman ' 
1501 So. Marengo St. 
Pasadena

Rene Juarez

T. Edward Beehan

1
1

March 30, 1964 
. to

September 28, 1964

Gas Station Attendant 
Elite Motor Service 
Clarence Copping Manager 
2529 E. Footill Blvd. ,
Pasadena ■ ’

Clarence Copping 
Wayne J. Brantley

•

September 28, 1964 
to •

June 7, 1965

Gas Station Attendant 
R.chfield Gas Station 
Jack Davies Manager 
2529 E. Focotill Blvd. 
Pasadena

Jack Davies 
Chester A. Yashuk 
Sidney Mc Daniel

•

f
1

August 15, 1965 
to

September 17, 1965

Gas Station Attendant 
Chevron Gas Station 
Ivan Mlicic Manager 
233 N. Alaadena, 
Pasadena

Ivan Mlicic

October 15, 1965 
to

March 31, 1966

Hot Waaker Exercise Boy 
Gordon Bowsher ‘
Santa Anita Race Track
Arcadia

Gordon Bowsher 
John Shear 
Trula Merriman

June 2, 1966 
. to 
’ November 13, 1966

Exercise Boy
Burt Altfillish
Granda Vista Del Rio Ranch 
13200 Citrus Ave., Corona

Burt AltfillSch 
Lawrence Heinemann 
Laura Kraus
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DATE OF EMPLOYMENT OCCUPATION AND EMJPLOYER SOURCE ■

■ November 16, 1966
. to . ■
’ November 30, 1966

, December 2, 1966
. to
j December 12, 1966

J September 17, 1967
[ ‘ to
I March 7, 1968

Exercise Boy 
Robert Lynn Weeper 
Del Mar Race Track •
Tack Room #20 .
Del Mar, California
Exercise Boy .
Burt ALtfnUcch
Granja Vista Del Rio Ranch 
13200 Citrus Ave., Corona

Salesman, Delivery Man 
John H. Weidner
Organ!c-aaaaenaa 

■ 1380 N. Lake Street,
Pasadena 1 .

tobert Wieeler 
Lawrence J. Peters

■ Burt ALtfilUsce 
Laura Kraus

John H. Weidner 
Elsie Boyko

-369-



FINANCIAL STATUS

Sirhan Sirhan began earning money at age 13, when he worked 

as a newspaper delivery boy. The first record of his personal ' 
fnnancial status comes i.n the fom of a savings account opened 

at the Pasadena Branch of The United States Bank, i.n the name 

of Mary Sirhan i.n trust for Sirhan B. Sirhan. The account was 

opened on March 21, 1960, with a ten dollar depoost. Another 

eight dollars was added the foHwing week, then the account 

remained dormant gathering interest urtil January 31, 1964, when 

$20.30 was withdrawn and the account was closed.

On July 6, 1964, Sirhan was employed at two jcbs, a short order 

■ cook and a service statin’ attendant'. On that date he opened 

a new savi.ngs account at the United States Bank, this time i.n 
his own name. He deposited $150 to open the account;; $60 on 

July 14, 1964; and $190 on August 14, 1964. ' ’ *

Sirhan began working for Jack Davis on September 28, 1964. 

Davis stated that Sirhan enjoyed horse races, and Davis got the 
impression that he bet mast of his salary on the horses. During 
ths same period of tine MlChan Goee, a school acquaintance, 
frequently mat' Sirhan at Santa Anita Race Track. He described 
Sirhan as a heavy better, betting as much as sixty to eighty 

dollars on one race. Sirhan began mating withdrawals on his 
savings account on Nove^er 2, 1964, when he withdrew $350.

. Three adddtional withdrawals depleted the accomt, and it was 

closed on December 7, 1965.
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' During 1965,Sirhan began working as affable hand, and he

’ - opened another account at the United States Bank on April 5,
' ' 1966, with a deposst of five dollars. This account had no

i additoons or withidaawals between that date and October 19, 1966,

• when it was closed.

। On June 2, 1966, Sirhan began a six-month employment period at
[ the Granja Vista Del Rio Ranch, as an exercise boy, at $375 per

man till. No bank accounts nor records of Hnancial trensactoons

| involving Sirhan have beein found for this time period.

| The investigation disposed that Sirhan did not work or have 

any financial dealings between Decemer 12, 1966, and September 

, of 1967. He went to work part-tiae in September 1967, then fULl 
time on November 11, 1967, at Orgaiic Pasadena.. He worked 45 

hours a week at two dollars per hour untl March 7, 1968, 

imaging a total of $1,333.88 during that period of time.

On April 12, 1968, Sirhan received a settlement of $1,705 foom 
the Argonaut Insurance Company for injuries he suffered fairing 
from a horse on September 25, 1966. He cashed the check at 
Crocker Citieens National Bank, receiving two $1010 bills, one 

$5 bill and the remainder in $20 bills.

Within a few days after he received the insurance check, Sirhan 
gave his mother $1,000 in one hundred dollar bills to keep for 
hiLm. Investigators intevveewed bank employees of all the banks 

in the immediate area but were unable to locate the person who 

changed the twenty dollar bills to hundreds. Mrs. Sirhan advised 

i -
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investigators ^at she did not know what Sirhan did with the 

balance of the money but stated that he might have given a - 

portion of it to Adel to buy things for the house. At the time 

he received toe check, Sirhan's car was not running. Mrs. Sirhf ' 

stated he used part of the money to make the necessary repairs.

As he needed it, Sirhan asked his mother for money fomi the 
$1,000 she was holding for him. On June 1, 1968, Sirhan asked 

her for $300. The total was depleted to $400 at that tine, „
and Mrs. Sirhan accused Sirhan of wanting the money to bet on 

the horses. He told her he needed the money to obtain a job, 
but he didn't tell her the nature of the job. She then threw 
the $400 at him, he picked it up, pocketed $300 and gave her .
$100 saying, "This is for you, moher." .

A crecdt investigation discossed Sirhan to have no creddt rating, 
no prior accounts, no credit cards and that he owned no real.

■ property. The only property of value that he owned was a 1956 

De Soto, Hcense number JWS 093. He was the sole owner of the 
vehicle.

All branches of maaor banking instituting in the Los Abeles 
. area were checked for additional accounts for Sirhan. The 

results were negative. ■

The Sito^ tore was purchased on September 5, 1962, for $11,500. 

Mary and Adel Sirhan each had one-haaf interest at that tine.
On August 30, 1963, toe grant deed was changed to show Maiy 

Sitow as toe sole owner. Sirhan Sirhan's name has never
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appeared on the deed. As of August 11, 1968, $5,490.03 was 

the principal on the mortgage. . ■
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. w MEDICAL HISTORY W ■

The investigation of Sirhan's nmddcal history revealed no 

serious injuries, accidents or illnssses duriing his Iffe. Due 

to the heavy news coverage about Sirhan's fall from a horse, 
this incident is covered in detaal in several partis of this 
report.

sirhan's First Known Medcal Exam .

The standard meeical examination of visa applicants was given 
Sirhan on September 1, 1956, in Jerusaeem. The report indicates 

that he was examined for tuberculosis, contagious disease, 
menal' conditions, physical defects, disease or iisailitiis 

and mnor nmedcal conditions. He was treated for ascariasis, 

a ^nor condition consisting of parasites in the small iltnsttne 

, which causes colicky pains and diarrhea. The exaim-nation did 
not reveal evidence or history of a previous attack of insanity.

Sirhan's Health Record

The school records were examined and showed that Sirhm was not 

absent from high school and college for any extended period of 
time, which would indicate that he was not seriously ill during 

this period. Most absences were indicative of a single or half 
day away from school at a tine. .

In 1965, the California Department ofMotor Vehicles issued him 

an unreitrictei operator's ic^ense, iniiclttng that he had no 
physical impairment at that tine. He was not required to take 
a physical examnatiot as a stipulation for employment for any 

of the jobs that he held.

i 
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Sirhan's FaWFrom a Horse "

On September 25, 1966, in the early morning hours Sirhan, 

working as an exercise boy, was breezing a filly at a full 
gallop on the track at the Granja Vista Dal Rio Ranch and fell 
from the horse. He was taken to Corona Coimiimuity Hospital by 

ambulant® and treated for miutiple contusions, abrasions, 
laceratoons and foreign bodies in his eyes by Dr. Richard A. 

Nelson. Treatment consisted of an X-ray examnation and 

suturing of the laceratoons. He was confined to the hospital 

overnight for observation and further minor'teeament, being 
reeeased the next day. Sirhan retunned to Dr. Nelson a week 

later and had the sticches removed. . .

Sirhan made filOow-up visits to Dr. Nelson on October 6, 1966, 

October 26, 1966 and November 8, 1966. On the last visit he 

comlained of a vision problem and was referred to Dr. Paul 

Nilsson, an ophthalmologist, on NoVe^er 22, 1966.

Disunity Claim .

Sirhan made a claim of disainng injury because of the fall. 
Argonaut Insurance Company were the undewrrters of the Granja 
Vista Del Rio policy and ordered him examined by six doctors.

Dr. E. Gordon Kiehn examined Sirlian on ApprlS, 1967, and 

reported that he was not disabled.

Dr. Albert Tashma examined Sirhan and concludld that he did not 

sustain a permanent disaility to his eyes due to the reported 
injury, and that the condition was not industrially related.
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On September^, 1967, Dr. Robert E. LeW conducted a radio­
logical (X-ray) examination of Sirhan and found him to have 

normal skull and lumbar spine formation.

On the same date. Dr. Forrest L. Johnson reported Sirhan to be 

alert, oriented and cooperative and to have had no signs of any 

neurological problem. During this examnation Sirhan was inter­
viewed concerning his middeal history. His staeiilnts indicated 
a history of no prior hospitalizations, no serious iinessses, 
no accidents or injuries and no known aUergies. Dr. Johnson ■ 

reexamined him on October 10, 1967,. and reported that Sirhan 

cOrnplained of discomfort in his lower back foom remaning in 
one position for too long a tine. Dr. Johnson stated that this

.probeem ^uld be considered permanent and stationary. He 

stated he vrould assess Sirhan's subjective comppaints as ' 

minimal in degree. ■

On October 10, 1967, Sirhan told Dr. Maurice W. Nugent that he 

thought he was thoown into a fence, but due to the fog he and 

others were unsure of what he hit. He stated he was unconscious 

and regained consciousness whhle the dOcters were suturing his 
face. Dr. Nugent found no defect to Sirhan's eye. (Note: 

Lawrence Heinemann, a horse trainer, reached Sirhan first and 

stated he-was conscious at that time)

Dr. Leonard J. Yamshow conducted an examination Of Sirhan On 

November 6, 1967. Hi conducted that Sirhan's injurieS for all 
practical purposes could be considered to be permanent and 

statOonary. .

i 'i
-376-



On December 1967, Sirhan was interviewed and examined by
Dr. Martin Albori. Sirhan stated that he had no prior indus­

trial claims, significant injury, surgery or significant sickness 
prior to Om accident. He complained of discomfort jin his spine, 

tightening of skin on the dinner side of his left eye and the 
scar on.his ciin giving a feeling of pressure. He had no 

impairment of vision. A skull examination showed no points of 
tenderness, no scars and no sicpis of residual injuries. He was 

-able to walk and more without diffcculty and all xefesew were 

normal. Dr. Albori made an adddtional obserratoon that Sirhan 
has flat feet;.

Argonaut Insurance Company fowarded an inquiry to Burt Altfillicch 

■ on January 17, 1968, indicating that they had received information 

that Sirhan did not return to his regular duties after the ' 

injuries. Altfilisch answered the inquiry by stating that Sirhan 
did return to his'regular duties and that he worked from October 
1, 1966, to November 13, 1966, at a raise in pay. He voluntarily 
qdt his job, left, then returned on December 2, 1966, and worked 

u^i December 10, 1966, when he quit perm<anent.y.

A surveillnce of Sirhan was ordered by the Argonaut Insured 

Company and on January 26, 1968, he was observed and photogaaphed 

running down a sidewalk, reportedly moving in a free and easy 
manner. -

Due to conflicting meddeal findings, Dr. E. Gordon Kiehn rechecked 

Sirhan. He reported Hyocine helped reUm the pain in his dyd, 
but it was difficult to separate which complaint was functional 
and which was real. ' .
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